
Asociace krajů jednala o nemocnicích,
eurokomisaři i o penězích z Evropského fondu
pro přizpůsobení se globalizaci
12. 10. 2009 00:00

[id:8895|autor:Mgr. Langer Jiří|email:jiri.langer@kraj-
lbc.info|telefon:485 226 302|mobil:|aktualizace:]

Hejtman LK Stanislav Eichler se zúčastni 8. zasedání Rady Asociace krajů, které se konalo 9.
října v Karových Varech. Na zasedání vystoupil Martin Pecina, ministr vnitra,  Dana Jurásková,
ministryně zdravotnictví se nedostavila.

Krajská  zdravotnická  zařízení  jsou  podle  Rady  asociace  krajů  České  republiky  (RAK)
znevýhodňovaná vůči státním a hrozí jim kvůli tomu vážné problémy. Na vině je především
rozhodnutí  bývalé  vlády  navýšit  mzdy  zdravotnickému  personálu.  Pro  státní  zdravotnická
zařízení peníze jsou, ale kraje je k dispozici nemají. Předseda RAK a jihomoravský hejtman
Michal Hašek uvedl, že RAK zvala ministryni zdravotnictví Danu Juráskovou na svá jednání už
dvakrát. Ani jednou přitom nepřijela.

RAK debatovala rovněž o úhradách regulačních poplatků ve zdravotnictví, které kraje ve svých
nemocnicích a lékárnách proplácejí. Nedošla ale ke konkrétnímu závěru. Podle Haška i nadále
platí, že kraje budou svůj postup koordinovat.

Podle něj asociace zároveň vyzývá vládu, aby co nejrychleji vyřešila post českého eurokomisaře.
Hejtmani podporují nynějšího zástupce ČR v Evropské komisi Vladimíra Špidlu. Špidla získal
podporu krajů proto, že se jako eurokomisař osvědčil a dokázal, že je mu problematika EU
blízká.

Hejtmani ték jednali o datových schránkách. Datové schránky si dosud aktivovalo asi deset
procent uživatelů. Na konci října proto hrozí přetížení systému. Datovou schránku má zřízenou
kolem 290.000 uživatelů, z toho zhruba 10.000 o ni požádalo, aniž by jim to ukládal zákon.
Aktivovaných je kolem 40.000 schránek. Pokud si zbývající uživatelé nechají aktivaci schránky
až na poslední říjnové dny, hrozí podle odborníků přetížení systému.

Kraje také vyzvou českou vládu, aby požádala Evropskou unii o peníze z Evropského fondu pro
přizpůsobení se globalizaci. Z něho lze přispívat třeba podnikům na řešení nezaměstnanosti
způsobené vývojem světové ekonomiky. Česká republika je podle Rady asociace krajů (RAK)
jedinou členskou zemí, která z fondu peníze nečerpá. Hejtmani mají obavy, že kraje mohou mít
v příštím roce větší problémy, než letos. Nejspíše ještě poroste nezaměstnanost a ohroženo je
mimo jiné i fungování sociální sféry.



RAK rovněž vyslovila na svém karlovarském jednání obavy, že plánované příjmy ve státním
rozpočtu na rok 2010 jsou nadhodnocené a realita může být mnohem horší než letos. Zástupci
krajů proto chtějí jednat co nejdříve s vládou o návrhu rozpočtu a o tom, s kolika penězi mohou
počítat.

V  předvečer  zasedání  se  hejtmani  zúčastnili  slavnostního  vyhlášení  cen  v  rámci  festivalu
TOURFILM  v  Grandhotelu  Pupp,  na  kterém  Liberecký  kraj  získal  Cenu  poroty  za  webové
stránky kraje www.kraj-lbc.cz. (využitím čtk)

 


